

The Calligraphy Competition

The Calligraphy Competition is organised by the Confucius Institute at the University of Canterbury and is open to all New Zealand school students and Tertiary Institutions. Both native and non-native speakers of Chinese are welcome to enter. Winning entries are collected and published by CIUC in book form.

Registration Method

- 1) Fill in the group registration form and send it to joanne.zhou@canterbury.ac.nz
- 2) Post the original work to CIUC (Joanne Zhou, Room 208, James Logie, Confucius Institute, University of Canterbury, Private Bag 4800, Christchurch 8140)

Submission Requirements

The calligraphy competition accepts both hard and soft brush calligraphy works in any style and with content of your choice. Participants are encouraged to choose poems, songs or blessings that represent Chinese culture.

Tournament Progress

Submission deadline: 26th June 2025

Judging time: July 2025

Announcement of winners: August 2025

Award ceremony and prize distribution: October 2025

Awards

The calligraphy competition includes both hard and soft pens and is divided into Primary(Y1~8), Secondary(Y9~13) and Tertiary groups according to the age of the participants, which are subdivided into native and non-native speakers, with a total of 12 groups, each with first, second, third and merit prizes.

Related Resources

- 1) Hard Pen Grid
- 2) Soft Pen Calligraphy Paper Application: Please send an email to joanne.zhou@canterbury.ac.nz with your address and the number of students participating, and the calligraphy paper will be sent to you.
- 3) The 15th Calligraphy Collection (2024)

For further information, contact: joanne.zhou@canterbury.ac.nz

第十六届新西兰中文书法比赛

一、简介

新西兰中文书法比赛为坎特伯雷大学孔子学院组织的全国性比赛,包括软笔和硬笔书法,按年龄分为大学、中学和小学组,按语言背景又各分为母语组、非母语组,总计 12 个组别;获奖选手作品将入选优秀作品选。该项大赛自举办即吸引新西兰全国学生广泛参与,已逐渐成为连接新西兰和中国文化的重要纽带。

二、参赛方式

- 1) 填写报名表,发送至 joanne.zhou@canterbury.ac.nz
- 2) 邮寄作品至孔子学院(地址: Joanne Zhou, Room 208, James Logie, Confucius Institute, University of Canterbury, Private Bag 4800, Christchurch 8140)

三、投稿要求

本次比赛接受硬笔和软笔书法作品,书体不限,内容自选。提倡参赛者选用能代 表中国文化的诗词歌赋或祝福语。

四、征集时间

投稿截止日期: 2025年6月26日

审核评比: 2025 年 7 月

获奖名单公布: 2025年8月

颁奖典礼及奖品发放: 2025年10月

五、奖项设置

本次书法比赛包括硬笔和软笔,根据参赛者年龄分为小学组(Y1—8)、中学组(Y9—13)和成人组,各组又下分为母语者和非母语者,最终总计 12 组;12 组将分别评选一等奖、二等奖、三等奖和优秀奖,获奖人数据参赛人数而定。

六、相关资源

- 1) 硬笔书法纸
- 2) 软笔书法纸申请:请将您的收件地址和参赛学生人数以邮件形式发送到joanne.zhou@canterbury.ac.nz,我们会将宣纸(A4,每人两张)邮寄给您。
 - 3)2024年第十五届新西兰中文书法比赛优秀作品集

如需了解更多信息,敬请咨询 joanne.zhou@canterbury.ac.nz

